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Vraag om uitleg van de heer Mathias Vanden Borre aan mevrouw Ans Persoons, 

collegelid bevoegd voor Cultuur, Jeugd, Sport en Gemeenschapscentra 

 

Onderwerp: Het tekort aan trainers en coaches in Brussel 

___________________________________________________________________________ 

 

Geacht collegelid, 

 

Uit een bevraging door de Vlaamse Sportfederatie bij de sportclubs in Vlaanderen blijkt dat de 

helft van de 18.500 sportclubs in Vlaanderen op zoek is naar extra trainers. Bij ruim 8 op de 10 

zoekende clubs verloopt die zoektocht heel moeizaam. Het trainerstekort heeft als gevolg dat 

maar liefst een derde van de Vlaamse sportclubs geen nieuwe leden meer toelaat.  

 

Ook bij de Brusselse sportclubs worden de wachtlijsten alsmaar langer. Te weinig infrastructuur 

of trainers die de vraag niet kunnen bijhouden vertalen zich in lange wachtlijsten. Door het 

historisch tekort aan zwembaden in Brussel, bijvoorbeeld, staan er wel duizenden op een 

wachtlijst van een zwemclub en organiseren scholen minder zwemlessen. 

 

Geschikte ruimte vinden voor sportinfrastructuur in dit gewest is, gezien de beperkte 

oppervlakte, natuurlijk moeilijk. Via alternatieve oplossingen, zoals het openstellen van 

schoolsportinfrastructuur, kan dat tekort deels opgevangen worden.  

 

Sport Vlaanderen monitort via haar kennisplatform de ledenuitval bij de gesubsidieerde 

Vlaamse sportfederaties. De Brusselse gemeentes hebben een hogere uitval dan de andere 

grootsteden zoals Antwerpen en Gent. Sportclubs die tieners verliezen, verliezen helaas ook 

toekomstige trainers, bestuurders, vrijwilligers of leiders die de club draaiende houden en mee 

helpen groeien. Ook dat draagt bij tot het tekort. Daarom heeft Sport Vlaanderen samen met 

praktijkexperts, sportfederaties en sportclubs tools ontwikkeld waarmee trainers en 

jeugdsportbegeleiders met tieners in gesprek leren gaan. 

 

Omdat het aantal sporters in clubverband stijgt, besliste Vlaams minister van Sport Ben Weyts 

vorig jaar het budget voor de basiswerking van de sportclubs te verhogen van 22 miljoen naar 

25 miljoen vanaf dit jaar. Het is geen eenmalige impuls, maar een structurele investering. Met 

die middelen kunnen de federaties sportclubs ondersteunen bij de uitbouw van een sportieve 

werking. De middelen kunnen ook ingezet worden voor bijscholingen voor trainers en 

ledenwerving. 

 

Kortom, de Vlaamse Gemeenschap doet wat het kan. Volgens de Vlaamse Sportfederatie is 

vooralde federale overheid nu aan zet. Het huidige statuut om trainers te verlonen, is veel te 

complex. Daarom roept de federatie op om een werkbaar en betaalbaar statuut te creëren voor 

de georganiseerde sportsector.  

 

In dat verband heb ik de volgende vragen: 

 

1. Volgens de VGC-sportdienst wordt niet systematisch bijgehouden hoe lang die 

wachtlijsten zijn. Heeft de VGC dan helemaal geen beeld van de situatie van de 

wachtlijsten? Hoeveel sportclubs en -verenigingen hebben een wachtlijst? Hoeveel 



 
 

hebben een ledenstop ingevoerd? Zijn de wachtlijsten te wijten aan een tekort aan 

trainers en coaches of een gebrek aan ruimte? 

 

2. De VGC zet sinds 2016 ook in op de professionalisering van jeugdsportclubs met als 

doel jeugdleden vleugels te geven om door te groeien in de club. Jeugdleden krijgen een 

omkadering bij het opnemen van verantwoordelijkheden binnen de sportclub. Hoeveel 

middelen zijn de voorbije jaren naar die ondersteuning gevloeid? Wat zijn de resultaten?  

 

Ik dank u alvast voor uw antwoord. 

 


